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ÄRENDELISTA
§ 58 Ändring av detaljplan för Träkvista 2:59 och 2:67 (Stamvägens förskola) 

- antagande
§ 59 Kravspecifikation för Mörby 1:43 m.fl. Ändring av detaljplan
§ 60 Utökad borgen för AB Ekerö Bostäder
§ 61 Utökad borgen för Ekerövatten AB
§ 62 Ekerö kommun - Verksamhetsredovisning per mars 2021
§ 63 Planeringsförutsättningar med förslag till beslut för det fortsatta 

budgetarbetet för år 2022 med inriktning för åren 2023–2024
§ 64 Revidering av lokala ordningsföreskrifter avseende passiv 

pengainsamling
§ 65 Taxa för tillfällig och terminsvis upplåtelse av kommunal lokal, KFS 30:2
§ 66 Remiss - Folkhälsopolicy för Region Stockholm
§ 67 Remiss - Strategi för främjande av psykisk hälsa och välbefinnande 

samt förebyggande av psykisk hälsa 2022-2030
§ 68 Redovisning av ej färdigberedda motioner 2021 – 1:a redovisningen
§ 69 Ordförandeförslag – Förstudie inför utredning av huvudmannaskap för 

vissa vägar
§ 70 Ordförandeförslag - ianspråktagande av budgetmarginal avseende 

grillplatser
§ 71 Ordförandeförslag - Uppdrag fördjupad översiktsplan Södra Färingsö
§ 72 Redovisning av delegationsbeslut
§ 73 Anmälningar för kännedom
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§ 58

Ändring av detaljplan för Träkvista 2:59 och 2:67 (Stamvägens 
förskola) - antagande (KS18/180)

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta Ändring av detaljplan för Träkvista 
2:59 och 2:67 (Stamvägens förskola).

_____ 
Reservationer
Ulrika Sandin (MP) och Desirée Björk (Ö) inkommer med skriftliga reservationer.
 
Särskilt yttrande
Alexander Lind af Hageby (L) anmäler ett särskilt yttrande.
 
_____ 
 
Yrkande
Ulrika Sandin (MP) och Desirée Björk (Ö) yrkar bifall på detaljplanen med följande ändring: 
att storleken på förskolan minskar så att det antal barn som kommer att gå där ryms inom 
den rekommenderade friytan i enlighet med Boverkets rekommendationer.
 
Adam Reuterskiöld (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
 
Beslutsgång
Adam Reuterskiöld (M) ställer ändringsyrkandet under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att avslå ändringsyrkandet.
 
_____ 

Sammanfattning
Stamvägens förskola är i behov av nya lokaler. Gällande byggnadsplan från 1965 anger 
bostadsändamål. Kommunstyrelsens arbetsutskott gav 2018-11-13 § 149 Miljö- och 
stadsbyggnadskontoret i uppdrag att påbörja detaljplaneändring för Träkvista 2:59 och 
Träkvista 2:67 i syfte att tillåta förskola.

Ändringen av detaljplanen syftar till att göra gällande byggnadsplan mer flexibel och att 
justera användningen så att pågående verksamhet blir förenlig med planen. Användningen S 
– skola tillkommer samtidigt som B – bostad fortsätter att gälla. Ändringen av detaljplanen 
för Träkvista 2:59 och 2:67 bedöms inte medföra betydande miljöpåverkan och en strategisk 
miljöbedömning behöver inte genomföras.
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En barnkonsekvensanalys har gjorts. Slutsatserna av barnkonsekvensanalysen är att 
ändringen till detaljplan bedöms följa barnkonventionen genom att möjliggöra för förskolan 
att finnas kvar på platsen samt möjliggöra förbättringar i förskolemiljön ur flera 
hälsoaspekter.

Utöver kostnader för åtgärder på kvartersmark så som marksanering och byggnation av 
förskola, tillkommer inga kostnader för kommunen, förutom kostnader för 
fastighetsbildningsåtgärder.

Beslutsunderlag
 Tjänsteutlåtande - Ändring av detaljplan för Träkvista 2:59 och 2:67 - antagande
 Plankarta med bestämmelser - Ändring av detaljplan för Träkvista 2:59 och 2:67 (Stamvägens 

förskola), plankarta - Antagande
 Plan- och genomförandebeskrivning - Ändring av detaljplan för Träkvista 2:59 och 2:67 

(Stamvägens förskola), planbeskrivning - Antagande
 Granskningsutlåtande (GDPR) - Ändring av detaljplan för Träkvista 2:59 och 2:67 (Stamvägens 

förskola)

Expedieras till
Planeringsenheten

Paragrafen är justerad.
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Ekerö 10 juni 2021

Reservation till ärende- ändring av detaljplan för Träkvista 2:59 och 2:67 
(Stamvägens förskola).
Dnr KS18/180

Av underlaget till beslut framgår att kommunen inte kan hålla sig till de rekommendationer 
gällande friytor som Boverket föreskriver, för utomhusaktiviteter. Om kommunen inte kan 
åstadkomma att följa Boverkets rekommendationer ifrågasätter vi varför man måste bygga så 
stort och effektivt som det går. När det gäller ytor för utomhusaktivitet så är de viktiga för 
barns utveckling. Men som vanligt ska det byggas så stort det bara går och effektivisera. Det 
är väl ändå våra barn och ungdomar vi ska satsa på. Vi anser därför att Stamvägens förskola 
ska minska i byggnationsyta så friytan kommer bli enligt Boverkets rekommendationer.

Med hänvisning till ovanstående reserverar vi oss mot avslagsbeslutet på vårt avslagsyrkande.

För Öpartiet

Desirée Björk
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Särskilt yttrande Ändring av detaljplan för Träkvista 2:59 och 
2:67(Stamvägens förskola) - granskning KS18/180

Den nuvarande förskolan på Stamvägen är inte tillåten enligt nuvarande planbestämmelser och i 
arbetet med denna ändring av detaljplanen har det tydligt framkommit att det finns flera 
omständigheter som gör att fastigheten är mindre lämplig att ha en förskola på. Bl a är tillgången till 
friyta för liten, bullernivån på delar av fastigheten är svår att komma tillrätta med samt är marken 
förorenad.

I den planerade detaljplanen är det satt att friytan för utevistelse kommer vara ca 2 000 m2 och antal 
barn på förskolan öka till 80. Detta kommer innebära en tillgänglig friyta för förskolebarnen för 
utevistelse på 25 kvadratmeter per barn. Detta är alldeles för lite. I Boverkets allmänna råd (2015:1) 
om friyta för lek och utevistelse vid fritidshem, förskolor, skolor eller liknande verksamhet anges att 
friytan per barn bör vara minst 40 m2 för förskolebarn och 30 m2 för skolbarn. Boverket hänvisar 
även till forskning som visar att en friyta för utevistelse minst bör överstiga 3 000 m2 oavsett antal 
barn. Detta för att barnen ska kunna få en varierande miljö i sin utevistelse som stöder deras 
utveckling och upptäckarlust.

Ekerö har många naturliga begränsningar men även många goda förutsättningar. En god naturlig 
förutsättning på Ekerö är tillgängligheten på mark. Det är inte tätbebyggt som vissa delar i övriga 
länet där man i många fall är tvungna att avvika från normer pga platsbrist. Ekerö ska kunna erbjuda 
sina barn som går i förskola och skola en varierande och till ytan frikostig storlek på friytan för 
utevistelse. Kort sagt barn ska prioriteras och ska tillåtas att ta plats. Detta kan tom vara en 
konkurrensfördel i framtiden som karaktäriserar Ekerö och därmed ökar kommunens 
attraktionskraft. Kommunen måste därför i sitt planeringsarbete ha med detta i detaljplanearbetet 
av de nya förskolor, fritidshem och skolor som nu tas fram. Det måste finnas en tydlig politisk signal 
att detta prioriteras. Detta ska naturligtvis gälla både privat och kommunalt ägda/drivna enheter på 
likvärdigt sätt.

Sammanfattningsvis anser Liberalerna att kommunen ska noga överväga andra alternativ till denna 
förskola och i varje fall expanderingen till en större förskola. Det som är bra med detaljplanen är att 
den är flexibel och kan tillåta boende som t ex ett LSS boende. 

Med tanke på det samt att processen nu gått så långt accepterar Liberalerna detaljplanen men anser 
att ingen förskola ska byggas på fastigheten. Det hade varit värdefullt om detaljplanen hade tagit 
hänsyn till ett alternativt användande på ett mer utförligt sätt.

Fredrik Ohls, KS ledamot, Liberalerna Ekerö 

Alexander Lind af Hageby, KS-ledamot, Liberalerna Ekerö 
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2021-06-08

Ändring av detaljplan för Träkvista 2:59 och 2:67 (Stamvägens förskola) - antagande 

Dnr KS18/180

MP yrkar på att storleken på förskolan minskar så att det antal barn som kommer att gå där ryms 
inom den rekommenderade friytan i enlighet med Boverkets rekommendationer.

Vi reserverar oss mot att ändringsyrkandet inte bifölls.

Ulrika Sandin Björn Osberg

Miljöpartiet de gröna Miljöpartiet de gröna
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§ 59

Kravspecifikation för Mörby 1:43 m.fl. Ändring av detaljplan 
(KS21/69)

Beslut
Kommunstyrelsen godkänner kravspecifikationen gällande Ändring av detaljplan för Mörby 
1:43 med flera.

_____ 
 
Jäv
Johan Hagland (L) anmäler jäv och deltar inte i överläggningen eller beslutet av ärendet.
 
_____ 

Sammanfattning
Fastigheterna Mörby 1:43, 1:33, 1:23, 1:18 och 1:9 har alla fått separata positiva planbesked. 
I efterhand har Mörby 1:17, 1:30 och 1:91 inkommit med förfrågan om att få ingå i 
planprocessen. Totalt ska möjlighet att bilda nio nya fastigheter prövas. Planeringsenheten 
har kommit fram till att det mest kostnadseffektiva alternativet är att hantera planbeskeden 
och förfrågningarna i en gemensam detaljplaneprocess. Utifrån de idag kända 
förutsättningarna föreslås planen hanteras som Ändring av detaljplan 770/771. Planarbetet 
ska hanteras enligt Ekerö kommuns modell för exploatörsdrivna planprocesser. 
Fastighetsägarna har själva initierat ärendet.
En kravspecifikation har tagits fram inför uppstarten av arbetet med ändringen av 
detaljplanen. Kravspecifikationen innehåller preliminära ställningstaganden kring vilka 
utredningar som krävs samt kommunens önskemål om utveckling och syfte med 
planändringen.

Planeringsenheten bedömer att det som beskrivs i kravspecifikationen är det som behövs för 
att i planprocessen säkerställa att föreslagen ny bebyggelse lokaliseras till mark som är 
lämplig för ändamålet och kan uppfylla intresset av god helhetsverkan.

Beslutsunderlag
 Tjänsteutlåtande Kravspecifikation Mörby 1:43 m.fl.
 Kravspecifikation Mörby 1_43 m.fl. Ändring av detaljplan

Expedieras till
Stadsbyggnadsförvaltningen

Paragrafen är justerad.
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§ 60

Utökad borgen för AB Ekerö Bostäder (KS21/167)

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta, att Ekerö kommun såsom för 
egen skuld ingå borgen för AB Ekerö Bostäders låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 
lånebelopp om 760 000 000 SEK, jämte därpå löpande ränta och kostnader.

Sammanfattning
Kommunfullmäktige har 2017-06-20 § 52 beslutat om borgen för AB Ekerö Bostäders 
låneförpliktelser på upp till ett totalt högsta belopp om 735 mnkr. Borgen tecknas i enlighet 
med beslut som proprieborgen, det vill säga såsom för egen skuld.

AB Ekerö Bostäders styrelse beslutade i september 2016 att förvärva del av fastigheten 
Stenby 15:24 (Adelsö) i syfte att bygga bostäder. Bolaget har utfört förberedande arbete och 
styrelsen avser att genomföra nyproduktionen. Bolaget kommer att göra en ansökan om 
statligt investeringsstöd. Projektet finansieras i övrigt med lån. Inom tidigare beslutad 
borgensram är 33,6 mnkr inte nyttjat. För finansiering av projektet behöver ytterligare lån 
upptas. Vid AB Ekerö Bostäders styrelsemöte 2021-05-27 har styrelsen beslutat att till 
kommunfullmäktige hemställa om att medge utökat borgensåtagande om 25 mnkr för 
upptagande av lån.

Kommunfullmäktige förslås utöka borgen för AB Ekerö Bostäder med ytterligare 25?mnkr 
upp till en total borgensram om 760?mnkr som tecknas såsom för egen skuld, jämte därpå 
löpande ränta och kostnader.

Beslutsunderlag
 §55 KSau Utökat borgensåtagande för Ekerö Bostäder
 Tjänsteutlåtande Utökad borgen för AB Ekerö Bostäder
 Protokollsutdrag  § 29 styrelsemöte Ekerö bostäder 2021-05-27
 Beslutsunderlag  § 29 styrelsemöte Ekerö bostäder 2021-05-27

Expedieras till
AB Ekerö Bostäder
Kommuninvest
Revisorerna
Ekonomichef

Paragrafen är justerad.
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§ 61

Utökad borgen för Ekerövatten AB (KS21/177)

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta, att Ekerö kommun såsom för 
egen skuld ingå borgen för Ekerövatten AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 
lånebelopp om 238 000 000 SEK, jämte därpå löpande ränta och kostnader.

Sammanfattning
Kommunfullmäktige har 2017-12-12 § 112 beslutat om borgen för Ekerövatten AB:s 
låneförpliktelser på upp till ett totalt högsta belopp om 178 mnkr. Borgen tecknas i enlighet 
med beslut som proprieborgen, det vill säga såsom för egen skuld.

I Samarbetsavtalet daterad 2014-04-28 mellan Ekerö kommun och Ekerövatten AB framgår 
under punkt 4 Ekonomiadministration i fjärde stycket att ”Ekerö kommun ställer ut borgen 
för nödvändiga lån som behöver upptas för att finansiera investeringar”. Borgensavgift uttas 
i enlighet med lydelsen i samarbetsavtalet.

Roslagsvatten AB har i skrivelse, inkommen till Ekerö kommun 2021-05-31, ansökt om att 
Ekerö kommun utökar borgen för Ekerövatten AB med 60 mnkr. För att kunna utföra 
projektering och utbyggnad av VA-anläggningar i Ekerö kommun enligt fastställd 
verksamhetsplan för 2021 behöver investeringarna finansieras med upptagande av nya lån.
Ekerövatten har per maj 2021 upptagna lån om totalt 124,8 mnkr.

Kommunfullmäktige föreslås utöka borgen för Ekerövatten AB med ytterligare 60 mnkr upp 
till en total borgensram om 238 mnkr som tecknas såsom för egen skuld, jämte därpå 
löpande ränta och kostnader.

Därtill har Ekerö kommun gått i borgen för checkkredit 5 mnkr Roslagsvatten AB, som buffert 
för verksamhetens löpande kostnader. Dnr KS12/181 punkt 9 kommunfullmäktiges beslut 
2014-02-18 samt Samarbetsavtalet 2014-04-28 punkt 4 sista stycket.

Beslutsunderlag
 Tjänsteutlåtande - Utökad borgen för Ekerövatten AB
 Skrivelse Ansökan kommunal borgen Ekerövatten AB
 Styrelseprotokoll Ekerövatten AB 2020-06-08
 Budget och Verksamhetsplan för Ekerövatten 2021-2023
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Expedieras till
Roslagsvatten AB
Revisorerna Ekerö kommun
Ekonomichef Ekerö kommun

Paragrafen är justerad.
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§ 62

Ekerö kommun - Verksamhetsredovisning per mars 2021 
(KS21/10)

Beslut
1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att Ekerö kommuns 
verksamhetsredovisning per mars 2021 noteras med ekonomiskt resultat för perioden 
42,8 mnkr samt prognos årets resultat 74,3 mnkr och balanskravsresultat 65,4 mnkr.

2.Kommunstyrelsen beslutar att notera att tidigare begärd förnyad volymprognos från barn- 
och utbildningsnämnden har genomförts och att resultatet, som det kommer till uttryck i 
prognosen, i nuläget inte föranleder ett ianspråktagande av budgetmarginalens volymreserv.

3. Kommunstyrelsen har vid sammanträde 2021-05-04 § 50 beslutat att det direkta 
intäktsbortfallet i kultur- och fritidsnämndens som är en följd av rådande restriktioner av 
pandemin, ska balanseras i kommunens samlade resultat. Kommunstyrelsen noterar att 
nämnden har belyst åtgärd och konsekvens vid eventuell ytterligare kostnadsreducering.

4. Kommunstyrelsen beslutar att notera att tekniska nämndens prognos per mars innehåller 
tidigare begärd översyn av prognos av kapitaltjänstkostnader och andra fastighetsrelaterade 
kostnader. Kommunstyrelsen noterar att tekniska nämndens prognos innehåller kostnader 
utöver budget för utrangering och ökade kostnader för rivning och beslutar att de här 
prognosticerade merkostnaderna för fastighetsverksamheten ekonomiskt balanseras i 
kommunens samlade resultat.

5. Kommunstyrelsen noterar att som tidigare har begärts belyser tekniska nämndens 
verksamhetsredovisning per mars ett flertal alternativ för att under året reducera 
kostnaderna för att balansera underskott från lägre intäkter från grundvattenanläggning och 
arrenden. Kommunstyrelsen beslutar att förorda tekniska nämnden att inte vidta dessa 
åtgärder för att balansera intäktsbortfallet i år då beloppets storlek inte motiverar vad det 
upplevda resultatet kan bli av exempelvis minskad frekvens, jämfört planerad, av underhåll 
på kommunal grönyta och parkskötsel samtidigt med att kommunens samlade resultat är 
positivt.

6. Kommunstyrelsen noterar att byggnadsnämnden och miljönämnden per mars 
prognosticerar underskott vid årets slut och att orsakerna främst är en kombination av 
effekter av rådande pandemi och förändringsarbete inom förvaltningen. Kommunstyrelsen 
ber byggnadsnämnden och miljönämnden att följa kostnadsutvecklingen och för att 
begränsa fortsatt ökning av underskott pröva om åtgärder kan vidtas utan negativ påverkan 
för kommuninvånare och i verksamheten.
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Sammanfattning
Resultatet för perioden per mars 2021 är positivt med 42,8 mnkr (9,2 %). Positiv avvikelse 
med 24 mnkr jämfört periodens budget 18,8 mnkr (4,1 %). Avgörande för det bättre 
ekonomiska utfallet är främst högre skatteintäkter 11 mnkr, att budgetmarginalen inte 
redovisar kostnad 4 mnkr för perioden samt försäljningsintäkter. Periodens 
balanskravsresultat uppgår till 34,8 mnkr (7,5 %) efter avdrag för försålda finansiella 
anläggningstillgångar - bostadsrätter.

Ekerö kommuns ekonomiska prognos uppnår positivt resultat 74,3 mnkr (4 %) vid årets slut. 
Positiv avvikelse med 28,6 mnkr jämfört årets budgeterat resultat 45,7 mnkr (2,5 %). Helt 
avgörande för det högre resultatet är prognos skatteintäkter och generella bidrag som är 
41 mnkr högre än årets budget. Även försäljningar bidrar positivt till resultatet med 9 mnkr. 
Verksamhetens kostnader prognosticeras sammantaget till 20,6 mnkr högre än budget. 
Förändrade antaganden för beräkning av pensionsskulden belastar resultatet med 
preliminärt beräknade 15 mnkr. I prognosen ingår även 6 mnkr i utrangering av 
anläggningar. Det prognosticerade balanskravsresultatet är 65,4 mnkr eller 3,5 % och är 
19,7 mnkr högre än budgeterat årets resultat.

I förvaltningarnas verksamhetsredovisning till nämnden har återkoppling skett på 
kommunstyrelsens beslut från 2021-05-04 § 50.

Beslutsunderlag
 §56 KSau Ekerö kommun – Verksamhetsredovisning per mars 2021
 Tjänsteutlåtande Ekerö kommun - Verksamhetsredovisning per mars 2021
 PM Ekerö kommun - Verksamhetsredovisning per mars 2021
 BN § 59 2021-04-28 Byggnadsnämndens verksamhetsuppföljning per mars 2021
 Verksamhetsredovisning mars, Mijönämnden
 Verksamhetsredovisning per mars - BUN
 Verksamhetsredovisning per mars 2021, överförmyndaren
 Tekniska nämndens verksamhetsredovisning per mars 2021
 Verksamhetsredovisning per mars 2021 KFN
 Kommunstyrelsen - Verksamhetsredovisning per mars 2021
 § 56 Socialnämnden 2021-04-28 Verksamhetsredovisning per mars 2021 med bilagor

Expedieras till
Barn- och utbildningsnämnden
Socialnämnden
Kultur- och fritidsnämnden
Miljönämnden
Byggnadsnämnden
Tekniska nämnden
Revisorerna
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Kommundirektör
Ekonomichef

Paragrafen är justerad.
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§ 63

Planeringsförutsättningar med förslag till beslut för det fortsatta 
budgetarbetet för år 2022 med inriktning för åren 2023–2024 
(KS21/12)

Beslut
1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att förslag till Ekerö kommuns 
budget år 2022 med inriktning för åren 2023–2024 ska vara en ekonomi i balans.

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att det årliga resultatmålet ska 
vara lägst 1 % och sträva mot 2 % i förslag till budget.

3. Kommunstyrelsen förslår kommunfullmäktige att förslag till nettokostnad budgetram år 
2022 för nämnder och kommunstyrelsen fastställs och att förhålla sig till i det fortsatta 
budgetarbetet.

4. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att förslag till inriktning nettokostnad 
budgetram för åren 2023–2024 för nämnder och kommunstyrelse fastställs och att förhålla 
sig till i det fortsatta budgetarbetet.

5. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att nämnderna får i uppdrag 
att arbeta fram förslag till budget för år 2022 inom den givna budgetramen för beslut i 
kommunfullmäktige i november 2021. Nämnderna ska i sitt förslag till budget ta sikte på att 
utveckla och förändra verksamheten. Verksamhetens omfattning, inriktning, kvalitet och 
förändringar jämfört 2021 års verksamhet och budget ska beskrivas.

6. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att nämnderna får i uppdrag 
att ta fram förslag till inriktningen för budget och verksamhet för de två därefter följande 
åren i planperioden inom den givna budgetramen för åren 2023–2024, inför 
kommunfullmäktige i november 2021.

7. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att uppdra till nämnderna att i 
förslag till budget 2022 ska återges på vilket sätt och med vilka resurser nämndernas mål för 
innevarande mandatperiod nås.

8. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta att nämnds förslag till 
investeringsbudget ska omfatta perioden 2022–2026.

9. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag att leda 
och samordna budgetarbetet.
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10. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att ge kommunstyrelsen i uppdrag att 
utarbeta förslag till finansiering av verksamheten.

11. Kommunstyrelsen beslutar att de i promemorian redovisade förutsättningarna för 
budgetarbetet med direktiv och budgetramar godkänns och utgör förutsättningar för det 
fortsatta budgetarbetet i den kommunala organisationen.

_____ 
 
Deltar ej i beslut
Hanna Svensson (S), Ulrika Sandin (MP), Desirée Björk (Ö), Jimmy Fors (SD) och Fredrik Ohls 
(L) deltar inte i beslutet.
 
_____ 

Sammanfattning
Med nuvarande prognos över utvecklingen av skatteintäkter och generella bidrag och 
prognos finansiella kostnader för pensioner och ränta med även en ökad lånevolym, medges 
att verksamhetens nettokostnader år 2022 kan uppgå till 1 861,8 mnkr med årets resultat 
1,4 %. Förslag till budgetramar för nämnder och kommunstyrelse visar en sammanlagd 
nettokostnadsökning med 5,1 % (inklusive budgetmarginalen) jämfört budget 2021. 
I beräkningen har beaktats den demografiska utvecklingen, driftekonomisk påverkan av 
gjorda och planerade aktiveringar av investeringar och prisutveckling. Men även 
resursförstärkningar av dels engångskaraktär och dels som preliminärt nivåhöjande 
verksamhetskostnader, för att möta del av förändrade förutsättningar och ökade behov för 
kommunens och verksamhetens utveckling. I 2022 års verksamhetskostnader ingår att 
badhuset öppnas med delårseffekt i budgeten. Budgetram 2022 förutsätter även fortsatta 
effektiviseringar och kostnadsreduceringar. Men som till stor del är ekonomiska effekter av 
redan beslutade och/ eller del av tidigare planerade åtgärder tillsammans med krav på 
ekonomisk effekt med kostnadsreducering i ”vardagsrationaliseringar” – ett ständigt 
uppdrag till den kommunala organisationen att effektivisera och ompröva kostnader.

Inriktningen för de två följande åren i planperioden 2023–2024 visar i nuvarande beräkning 
en fortsatt kostnadsutveckling inom verksamheterna. Verksamhetens nettokostnader 
beräknas till 1 907,8 mnkr år 2023 och till 1 983 mnkr år 2024. Kostnadsutvecklingen 2023 är 
mer begränsad – 2,5 % - och beaktar den demografiska utvecklingens ”volympåverkan” i 
kärnverksamheterna, prisutvecklingen och del av resursförstärkning 2022 som har påverkan 
på en ökad kostnadsnivå samt generell prisutveckling. På motsvarande sätt som i beräkning 
2022 ingår driftekonomisk påverkan av investeringar, exempelvis att två nya förskolor är 
etablerade och sporthallen invid Sanduddens skola. Inriktning för budget verksamhetens 
kostnader 2024 är beräknad på motsvarande sätt. Kostnadsutvecklingen är sammantaget 
netto 3,9 % och här ingår antagande om delårseffekt för nya Sanduddens skola.
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Inriktning för budget 2023–2024 förutsätter fortsatt effektivisering och 
nettokostnadsreducering i verksamheten. I här beräknad inriktning för budgetramar är nivån 
över uppdrag om kostnadsreduceringar relativt låg och behöver omprövas i förnyade 
budgetprocesser kommande åren. Ett resultat av kostnadsutvecklingen är att årets resultat 
2024 med nuvarande beräkning och förutsättningar sjunker ned till 0,5 % att jämföra med 
1 % år 2023. Efter planperioden 2022–2024 kommer år 2025 helårseffekten på 
driftkostnaderna av investering i nya Sanduddens skola och därefter även kostnaderna för 
investeringen i ny skola och idrottshall vid Bryggavägen.

Beslutsunderlag
 Tjänsteutlåtande Planeringsförutsättningar med förslag till beslut för det fortsatta 

budgetarbetet för år 2022 med inriktning för åren 2023-2024
 PM Planeringsförutsättningar med förslag till beslut för det fortsatta budgetarbetet för år 

2022 med inriktning för åren 2023-2024

Expedieras till
Barn- och utbildningsnämnden
Socialnämnden
Kultur- och fritidsnämnden
Byggnadsnämnden
Miljönämnden
Tekniska nämnden
Överförmyndaren
Revisorerna
Kommundirektör
Ekonomichef

Paragrafen är justerad.
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§ 64

Revidering av lokala ordningsföreskrifter avseende passiv 
pengainsamling (KS20/43)

Beslut
1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta det uppdaterade förslaget till 
lokala ordningsföreskrifter för Ekerö kommun, KFS 11:3.

2. Beslutet träder i kraft 2021-07-01.
 
3. Kommunstyrelsen beslutar att kartbilaga 6 bild Ekerö centrum revideras så att 
avgränsningen av gågatan omfattar hela gågatan i Ekerö centrum.

_____
 
Avvaktar med ställningstagande
Sivert Åkerljung (KD) avvaktar med ställningstagande till kommunfullmäktiges behandling av 
ärendet.
 
Reservationer
Ulrika Sandin (MP), Hanna Svensson (S) och Alexander Lind af Hageby (L) inkommer med 
skriftliga reservationer. Desirée Björk (Ö) och reserverar sig till förmån för eget yrkande.
_____
 
Yrkanden
Ulrika Sandin (MP), Hanna Svensson (S), Desirée Björk (Ö) och Alexander Lind af Hageby (L) 
yrkar avslag till förslaget.
 
Jimmy Fors (SD) yrkar bifall till förslaget.
 
Adam Reuterskiöld (M) yrkar bifall till liggande förslag med justering av kartbilaga 6 bild 
Ekerö centrum så att avgränsningen av gågatan omfattar hela gågatan i Ekerö centrum.
 
Beslutsgång
Ordförande (M) ställer yrkandena om avslag mot bifalls- och ändringsyrkandet under 
proposition och finner att kommunstyrelsen beslutar att bifalla arbetsutskottets förslag och 
ändringsyrkandet.
 
_____
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Sammanfattning
I mars 2020 antog kommunfullmäktige nya, reviderade ordningsföreskrifter för Ekerö 
kommun. Bland annat föreslog en reglering av passiv pengainsamling i kommunens centrum, 
matbutiker och vid återvinningsstationer, att träda i kraft 1 april 2020.

Länsstyrelsen upphävde ordningsföreskriften gällande passiv pengainsamling då de bedömer 
att en sådan föreskrift behöver innehålla ordet tiggeri för att tydliggöra vad förbudet avser. 
Ekerö kommun överklagade Länsstyrelsens beslut i Förvaltningsrätten och Kammarrätten då 
kommunen inte ansåg att det finns uttryckt i lag att ordet tiggeri måste användas. Ekerö 
kommun har dock inte vunnit gehör för sina yrkanden utan Länsstyrelsens beslut har vunnit 
laga kraft.

Med anledning av detta har förvaltningen i syfte att kunna verkställa det av fullmäktige 
tagna beslutet arbetat fram ett nytt förslag till reglering av passiv pengainsamling med en 
formulering som bedöms som anpassad efter Länsstyrelsens och domstolarnas beslut. 
Förslaget finns bifogat i beslutsförslag till lokala ordningsföreskrifter, KFS 11:3.

Kartbilaga 6 har reviderats med anledning av arbetsutskottets beslut 2021-05-25.

Beslutsunderlag
 §57 KSau Revidering av lokala ordningsföreskrifter avseende passiv pengainsamling
 Tjänsteutlåtande - Revidering av lokala ordningsföreskrifter avseende passiv pengainsamling, 

rev 2021-05-28
 KFS 11:3 Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Ekerö kommun, revideringsförslag 2021-03-

30
 KFS 11-3 Kartbilaga 1
 KFS 11-3 Kartbilaga 2
 KFS 11-3 Kartbilaga 3
 KFS 11-3 Kartbilaga 4
 KFS 11-3 Kartbilaga 5
 KFS 11-3 Kartbilaga 6, reviderad 2021-05-25
 KFS 11:3 Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Ekerö kommun, rev efter Länsstyrelsens 

beslut 2020-03-25

Expedieras till
Länsstyrelsen i Stockholm
Polismyndigheten

Paragrafen är justerad.
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Skriftlig reservation Revidering av lokala ordningsföreskrifter avseende 
passiv pengainsamling Dnr KS20/43

Ekerö kommun med stöd av M, C och SD ämnar att införa förbud mot ”passiv pengainsamling, i 
dagligt tal kallat tiggeri” genom ändringar i de lokala ordningsföreskrifterna. Det är 
uppseendeveckande i sig att C tillsammans med SD har en samsyn i denna fråga.

Liberalerna Ekerö anser att tiggeri är ett samhällsproblem och inget vi vill stödja eller gynna. Ibland är 
det dock så att människor hamnar i situationer då man måste be om stöd och hjälp. Detta ska inte 
beivras med lokala ordningsföreskrifter. Det är helt fel metod.

Straffrätten ska bara användas för att komma åt beteenden som samhället inte kan tolerera. Att be 
om hjälp kan aldrig klassas som sådant. Att vissa människor känner sig illa till mods inför att se fattiga 
människor gör inte de fattiga till kriminella.

Dessa delar i ordningsföreskrifterna tenderar till diskriminering. De som vill införa dem ser det enbart 
som en trygghetsskapande åtgärd och menar att det inte skulle omfatta människor som ber om hjälp 
i en tillfällig situation. Har du tappat din telefon ska du få be en förbipasserande om att ringa ett 
samtal. Är du röksugen ska du få be om en cigg. Det är bara om du är så fattig att du lever i en 
permanent nödsituation som du inte ska få be om hjälp. Det är diskriminerande. 

Ekerö kommun bör även ta hänsyn till domar om tiggeri.  Europadomstolens dom i januari 2021 
angående en kvinna som bötfällt för tiggeri i Schweiz bekräftar att förbud mot passiv pengainsamling 
är i strid med de mänskliga rättigheterna och att varje människa har rätt att förmedla sin nöd. 
Domstolen menar att förbudet har kränkt kvinnans privat- och familjeliv genom att förbjuda henne 
att uttrycka sin nöd och menar att det är en inneboende del av människovärdet att få förmedla sin 
svåra situation och försöka tillgodose sina grundläggande behov.

Tiggeri är ett samhällsproblem men ett större samhällsproblem är politikers agerande för att 
förbjuda det. Det är märkligt att Ekerö som har så lite problem med tiggeri ska gå i bräschen för att 
införa det. Det är symbolpolitik i sin värsta form. Hur mycket tid och resurser har inte Ekerös politiker 
och tjänstemän lagt på denna fråga de senaste åren. För att inte tala om de resurser som 
domstolsväsendet har fått lägga bara för att förklara för Ekerös politiker att man måste skriva tiggeri i 
ordningsföreskrifterna om det är det man menar. Ytterligare samhällsresurser ska nu även polisen 
lägga på detta för att upprätthålla föreskrifterna. För det är väl inte de styrandes mening att gemene 
man ska ta på sig rollen att se till att ordningsföreskrifterna efterlevs?

Liberalerna Ekerö reserverar sig därför mot beslutet

Fredrik Ohls, KS ledamot, Liberalerna Ekerö 

Alexander Lind af Hageby, KS-ledamot, Liberalerna Ekerö 
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Reservation

Ärende     7                    
(2021-06-08)

Reservation - ärende 7 om Passiv pengainsamling

Dnr KS20/43

Under senare år har många fattiga EU-medborgare sökt sig till Sverige för att tigga. Vi har även sett 
detta på några platser i Ekerö. Vissa politiker har föreslagit ett lokalt tiggeriförbud. I 
Socialdemokraterna anser vi inte att ett lokalt förbud mot tiggeri är rätt väg att gå. Tiggeri är inte 
lösningen på den sociala misären i fattiga länder. Inte heller är förbud mot tiggeri någon lösning på 
fattigdomen.

Alla EU-medborgare har rätt att besöka Sverige tillfälligt, men svensk lag ska följas och ingen har rätt 
att slå upp boplatser var som helst, skräpa ner eller göra intrång på privat mark.

För tiggande EU-migranter finns den långsiktiga lösningen i deras egna hemländer som Rumänien och 
Bulgarien. Så länge den sociala misären där gör tiggeri till ett alternativ för utsatta människor, så 
kommer tiggeri att finnas. Detta oavsett om enskilda kommuner gör det svårare för personer att 
tigga på vissa platser. 

Problemet måste upp på EU-nivå. EU måste arbeta mer för att länderna fullt ut använder de medel 
som faktiskt finns för att bekämpa fattigdom och utanförskap. Vidare måste EU:s granskning av 
medlemsstaterna stärkas så att sanktioner införs mot de som sviker EU:s grundläggande värden.

Ett lokalt tiggeriförbud medför inte att tiggeriet försvinner. Däremot medför det att redan utsatta 
människor blir ännu mer utsatta. 

Socialdemokraterna genom

Hanna Svensson

oppositionsråd
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Reservation - Revidering av lokala ordningsföreskrifter avseende passiv pengainsamling 
Dnr KS20/43

Miljöpartiet värjer sig emot den människosyn som ett förbud mot tiggeri innebär. Vi ställer oss 
dessutom frågande till varför Ekeröalliansen inte vill använda sig av den vedertagna benämningen, 
nämligen tiggeri, som de i detta beslut vill förbjuda. Oavsett vilken benämning de använder så är det 
tydligt att de tror sig kunna stävja ett växande samhällsproblem med växande klyftor genom att 
förbjuda tiggeri, vilket detta beslut leder till. Den upplevda otrygghet bland allmänheten som 
hänvisas till i beslutet anser vi saknar belägg. Istället för att undanröja personer i en utsatt situation 
menar vi att vi istället bör fokusera på insatser som lindrar människors lidande.

Ulrika Sandin (MP) Björn Osberg (MP)
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§ 65

Taxa för tillfällig och terminsvis upplåtelse av kommunal lokal, 
KFS 30:2 (KS20/133)

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anta reviderad KFS 30:2 – Taxa 
vid tillfällig eller terminsvis upplåtelse av kommunal lokal eller idrottsanläggning, att gälla 
från 2021-07-01.

_____
 
Reservationer
Hanna Svensson (S), Desirée Björk (Ö), Ulrika Sandin (MP) och Fredrik Ohls (L) inkommer 
med skriftliga reservationer.
_____
 
Yrkanden
Hanna Svensson (S), Desirée Björk (Ö) och Ulrika Sandin (MP) Fredrik Ohls (L) yrkar på att 
ärendet i första hand ska återremitteras och i andra hand avslås.
 
Adam Reuterskiöld (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag och på att ärendet ska avgöras 
idag.
 
Beslutsgång
Ordföranden (M) ställer först yrkandena om återremiss under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag.
 
Omröstning 
Omröstning begärs av Desirée Björk (Ö) avseende yrkandet om återremiss som ska 
genomföras.
 
Omröstningsproposition 
Den som yrkar att ärendet ska avgöras idag röstar Ja.
Den som yrkar att ärendet ska återremitteras röstar Nej.
 
Omröstningsresultat 
7 ledamöter röstar Ja, 6 röstar Nej, 0 avstår. Ordföranden finner därmed att 
kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag.
 
Beslutsgång, fortsättning
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Ordföranden (M) ställer sedan yrkandet om avslag under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag.
 _____
 
Ajournering 
Mötet ajourneras i 10 minuter på begäran av ordförande (M).
_____

Sammanfattning
I och med färdigställandet av KOM-huset vid Träkvistavallen tillkommer ett antal lokaler att
nyttjas i första hand för föreningslivet. Även andra intressenter än godkända föreningar och
organisationer har möjlighet att nyttja lokaliteterna. De nya lokalytorna är kontorsplatser
med tillhörande funktioner, möteslokaler samt lokaler för förvaring och förråd.
Användandet av upplåtelser med beslutade taxor är en etablerad form i Ekerö kommun där
man möjliggör nyttjandet för godkända föreningar samt barn- och ungdomsverksamheter
genom subventioner. Riktmärke för taxorna är den nivå som ej är subventionerad, taxegrupp
3, där man förhåller sig till jämförbara marknadsmässiga kostnader för respektive lokalitet.
KOM-huset är i första hand en servicebyggnad som tillvaratar de funktioner som tas bort
från Träkvistavallen i samband med byggandet av Badhus. Därmed skall också kontorsplatser
vara möjliga att upplåta för att kompensera bortfallet för kanslibyggnader som tas bort.

Beslutsunderlag
 §58 KSau Taxa för tillfällig och terminsvis upplåtelse av kommunal lokal, KFS 30:2
 § 20 KFN – Revidering av KFS 30:2 – Taxa vid tillfällig eller terminsvis upplåtelse av kommunal 

lokal eller idrottsanläggning
 Reviderad KFS 30:2 – Taxa vid tillfällig och terminsvis upplåtelse av kommunal lokal och 

idrottsanläggning
 KFS 30:2 – Taxor vid tillfällig och terminsvis upplåtelse av kommunal lokal och 

idrottsanläggning

Expedieras till
Kultur- och fritidsnämnden

Paragrafen är justerad.
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Voteringslista
2021-06-08

Kommunstyrelsen

Voteringslista: § 65
Ärende: Taxa för tillfällig och terminsvis upplåtelse av kommunal lokal, KFS 30:2, KS20/133

Voteringslist(or)
§65

Ledamot Ja Nej Avstår
Adam Reuterskiöld (M), ordförande X
Arnulf Langlet (M), ledamot X
Kjell Öhrström (M), ledamot X
Gunnar Mossberg (M), ledamot X
Ove Wallin (C), vice ordförande X
Sivert Åkerljung (KD), ledamot X
Hanna Svensson (S), 2:e vice ordförande X
Johan Hammarström (S), ledamot X
Fredrik Ohls (L), ledamot X
Desirée Björk (Ö), ledamot X
Ulrika Sandin (MP), ledamot X
Jimmy Fors (SD), ledamot X
Alexander Lind af Hageby (L), ersättare X
Resultat 7 6 0
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Ekerö 10 juni 2021

Reservation vid Kommunstyrelsen den 8 juni 2021 i ärende – Taxa för 
tillfällig och terminvis upplåtelse av kommunal lokal, KFS 30:2 (KS20/133)

Inför uppbyggnad av de nya lokalerna i ersättning till Ekerö IK gamla lokaler, det så kallade 
KOM huset, gjordes muntliga överenskommelser gällande hyresnivåer. Att då nu föreslå helt 
andra prisnivåer, som kommer innebära att varken Ekerö IK eller andra föreningar kommer 
kunna ha råd till detta, utan att behöva höja medlemsavgifter. Att Ekeröalliansen och dess 
stödparti SD också har mage att förbise, det faktiska att Ekerö IK ägde sina gamla lokaler, gör 
oss bekymrade. Är det så illa att ni anser att kommunens föreningsliv inte ska kunna utökas 
och behålla sina fantastiska verksamheter. Ekerö IK hade tidigare endast kostnader för el och 
vatten. Vid behandling av ärendet visade det sig att den dialog som utlovats i och under 
uppbyggnaden av KOM huset inte genomförts. Det nämndes också förslag på att som 
kompensation mot höjningen ska ske genom utökat föreningsstöd. Vilket i sin tur innebär att 
föreningsstödet måste höjas till alla föreningar för att åstadkomma likvärdighet, vilket vi inte 
motsätter oss i praktiken. De kontorslokaler som KOM huset erbjuder ska även kunna hyras ut 
till andra. I och med alla dess frågetecken som ärendet skapat yrkade vi i första hand på 
återremiss och i andra hand avslag.   

Vi reserverar oss mot att våra yrkanden avslogs.

För Öpartiet

Desirée Björk
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Skriftlig reservation Taxa för tillfällig och terminsvis upplåtelse av 
kommunal lokal, KFS 30:2 KS20/133

Vi fick höra på KSAU att föreningarna som skall hyra lokaler i KOM-huset hade fått tycka till om 
taxenivåerna. När så inte var fallet yrkade vi på återremiss för att göra denna samordning med 
föreningarna, framförallt Ekerö IK, men även andra föreningar. Vi ser gärna att KOM-huset blir en 
samlingsplats för idrottsföreningarna i kommunen och tycker att hyrorna skall anpassas och ta 
hänsyn till de hyror de har idag, med ökning för ökad standard de får i KOM-huset. Kommunen skall 
dock inte ta ut optimerad marknadshyra av föreningarna.

Fredrik Ohls, KS ledamot, Liberalerna Ekerö 

Alexander Lind af Hageby, KS-ledamot, Liberalerna Ekerö 
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2021-06-08

Reservation - Revidering av KFS 30:2 – Taxa vid tillfällig eller terminsvis upplåtelse av kommunal 
lokal eller idrottsanläggning (KFN21/25)

Miljöpartiet anser att ärendet borde att återremitterats för att skapa bättre förutsättningar för 
dialog mellan berörda parter. Det råder oklarheter kring taxenivåer och vad som har kommunicerats 
till berörda parter. Vi menar att det är viktigt med förankring och att eventuella oklarheter reds ut 
innan beslutet fattas.

Ulrika Sandin (MP) Björn Osberg (MP)
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Reservation

Ärende     8                    
(2021-06-08)

Reservation gällande ”Taxa för terminsvis upplåtelse av kommunal 
lokal, KFS 30:2”

Dnr KS20/133

Socialdemokraterna yrkade på att ärendet skulle återremitteras då det inte är 

förankrat, förhandlat eller diskuterat med den förening som i mycket stor 

utsträckning påverkas av dessa taxor. Det råder en stor oklarhet kring vad som är 

överenskommet och vem som har sagt vad. Faktum är att EIK ägde de lokaler 

som kommunen rivit för att möjliggöra bygget av badhuset, lokaler som var 

avbetalade. Det är uppenbart att dessa nya lokaler i KOM-huset är i bättre skick 

och väldigt fina och givetvis ska hyra och andra förutsättningar diskuteras, men 

att säga att underlaget inte påverkas av föreningens åsikter låter nästan overkligt.

Att i nästa steg hänvisa till att istället eventuellt höja föreningsbidragen för att 

EIK ska kunna finansiera hyra av lokaler låter som en dålig lösning för alla 

inblandade. 

Med tanke på de otydligheter och uppenbara oenigheter som finns i ärendet hade 

det enda rätta varit att återremittera ärendet för förankring och dialog. Något 

Ekeröalliansen tillsammans med SD inte är intresserade av. Socialdemokraterna 

reserverar sig därför mot beslutet.

Socialdemokraterna genom
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Hanna Svensson

oppositionsråd
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Sammanträdesprotokoll
2021-06-08

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 66

Remiss - Folkhälsopolicy för Region Stockholm (KS21/90)

Beslut
Kommunstyrelsen antar remissyttrande daterat 2021-05-03, beträffande
Region Stockholms remiss Folkhälsopolicy för Region Stockholm (RS 2020-0535).

_____
 
Reservationer
Ulrika Sandin (MP) inkommer med en skriftlig reservation. Hanna Svensson (S) och Desirée 
Björk (Ö) reserverar sig med förmån för eget yrkande.
 
_____
 
Yrkande
Ulrika Sandin (MP) yrkar avslag på yttrandet.
 
Hanna Svensson (S) yrkar på eget förslag till yttrande. Desirée Björk (Ö) yrkar bifall till 
Socialdemokraternas förslag till yttrande.
 
Adam Reuterskiöld (M) yrkar bifall till arbetsutskottets förslag.
 
Beslutsgång
Ordföranden (M) ställer först avslagsyrkandet mot Socialdemokraternas ändringsyrkanden 
under proposition och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Socialdemokraternas 
förslag. Sedan ställer ordförande (M) Socialdemokraternas förslag mot arbetsutskottets 
förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag.
 
_____

Sammanfattning
Region Stockholm har tillställt Ekerö kommun möjlighet att yttra sig över förslaget till 
Folkhälsopolicy för Region Stockholm.

Yttrandet ska vara regionen tillhanda senast 2021-06-17. Förslag till yttrande föreligger.

Beslutsunderlag
 §61 KSau Remiss – Folkhälsopolicy för Region Stockholm
 Remiss - Folkhälsopolicy för Region Stockholm
 Yttrande - Folkhälsopolicy för Region Stockholm
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Sammanträdesprotokoll
2021-06-08

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

 Remiss - Folkhälsopolicy för Region Stockholm

Expedieras till
Regionledningskontoret, Region Stockholm

Paragrafen är justerad.
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2021-06-08

Reservation - Remiss - Folkhälsopolicy för Region Stockholm 
Dnr KS21/90

Miljöpartiet ser en trend där kommunen inte svarar seriöst på inkomna remisser. Det har varit en 
rad remisser under den senaste tiden där kommunen har svarat med en politisk vinkel snarare än att 
ta ställning till de konkreta förslag som ställs i remissunderlagen.

I denna remiss håller Miljöpartiet delvis med om att det inte är helt tydligt på vilket sätt kommunen 
förväntas svara på remissen. Vi menar dock att det bör finnas kompetens inom förvaltningen att ha 
synpunkter på sakfrågan och komma med inspel på hur regionens arbete påverkar kommunen och 
vice versa.

Ulrika Sandin (MP) Björn Osberg (MP)
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Förslag till beslut

Ärende     9                    
(2021-06-08)

Remiss folkhälsopolicy för region Stockholm

Dnr KS21/91

Förslag till beslut gällande Folkhälsopolicy – God hälsa och minskade hälsoklyftor i 
befolkningen

Vi socialdemokrater instämmer i vikten av att samtliga av regionens förvaltningar ska arbeta 
utefter en folkhälsostrategisk policy och att en god folkhälsa är ett mål och ett medel i en 
hållbar utveckling för Region Stockholm.

Det vi däremot saknar i folkhälsopolicyn är tydliga visioner och konkreta åtgärder i hur vi 
möter de stora folkhälsoutmaningarna som vi vet finns idag.

Ojämlikheten i hälsa i Stockholmsregionen är stor. Medellivslängden kraftigt skiljer mellan 
olika bostadsområden i länet. En lågutbildad man i Vårby förväntas leva 18 år kortare än en 
högutbildad man i Danderyd. Vi vet att sjukdomar oftare drabbar grupper med lägre inkomst, 
kortare utbildning, utrikesfödda. Även psykiska besvär, psykiatriska diagnoser och suicid är 
vanligare bland låginkomsttagare. Samtidigt som hälsan är sämre i grupper med 
socioekonomisk utsatthet söker många i den gruppen vård i mindre utsträckning än övriga 
befolkningen och framförallt i ett senare skede. Även Ekerö har områden där vi vet att hälsan 
är sämre. 

I den föreslagna policyn nämns bland annat att hälso- och sjukvårdens beställare säkerställer 
ett vårdutbud utifrån befolkningens vårdbehov och regionens ekonomiska förutsättningar med 
utgångspunkt i bland annat underlag om sjukdomsbörda och skillnader i hälsa - en mycket 
viktig ambition med andra ord men där socialdemokraterna ställer sig frågande till hur 
regionen i och med denna policy vill arbetar med detta? Vi vet att det idag finns vita fläckar 
på vårdkartan i och med den fria etableringsrätten. 

Vi vill med detta yttrande belysa att risken med en folkhälsopolicy utan konkretion och än 
mer tydliga visioner är att våra invånare fortsätter leva i en region där det inte sker någon 
förändring av de idag ojämlika levnadsvillkoren.
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Socialdemokraterna genom

Hanna Svensson

oppositionsråd
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Sammanträdesprotokoll
2021-06-08

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 67

Remiss - Strategi för främjande av psykisk hälsa och 
välbefinnande samt förebyggande av psykisk hälsa 2022-2030 
(KS21/91)

Beslut
Kommunstyrelsen antar remissyttrandet daterat 2021-05-03 beträffande Region Stockholms 
remiss Strategi för främjande av psykisk hälsa och välbefinnande samt förebyggande av 
psykisk hälsa 2022-2030 (RS 2020-0457).

_____
 
Reservationer
Ulrika Sandin (MP) och Hanna Svensson (S) inkommer med en skriftliga reservationer. 
Desirée Björk (Ö) reserverar sig med förmån för eget yrkande.
 
_____
 
Yrkande
Ulrika Sandin (MP) yrkar avslag på yttrandet.
 
Hanna Svensson (S) och Desirée Björk (Ö) yrkar på att ärendet i första hand ska 
återremitteras för att inhämta synpunkter från socialnämnden och barn- och 
utbildningsnämnden och i andra hand att ärendet ska avslås.
 
Beslutsgång
Ordföranden (M) ställer först yrkandena om återremiss under proposition och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag. Sedan ställer ordförande (M) 
yrkandet om avslag under proposition och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
arbetsutskottets förslag.
 
_____

Sammanfattning
Region Stockholm har tillställt Ekerö kommun möjlighet att yttra sig över förslaget till 
Strategi för främjande av psykisk hälsa och välbefinnande samt förebyggande av psykisk 
hälsa 2022-2030 för Region Stockholm.

Yttrandet ska vara regionen tillhanda senast 2021-06-17. Förslag till yttrande föreligger.
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Sammanträdesprotokoll
2021-06-08

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag
 §60 KSau Remiss – Strategi för främjande av psykisk hälsa och välbefinnande samt 

förebyggande av psykisk ohälsa 2022-2030
 Remiss - Strategi för främjande av psykisk hälsa och välbefinnande samt förebyggande av 

psykisk hälsa 2022-2030
 Yttrande - Strategi för främjande av psykisk hälsa och välbefinnande samt förebyggande av 

psykisk hälsa
 Remiss - Strategi för främjande av psykisk hälsa

Expedieras till
Regionledningskontoret, Region Stockholm

Paragrafen är justerad.
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2021-06-08

Reservation - Strategi för främjande av psykisk hälsa och välbefinnande samt förebyggande av 
psykisk hälsa 2022- 2030 
Dnr KS21/91

Miljöpartiet ser en trend där kommunen inte svarar seriöst på inkomna remisser. Det har varit en 
rad remisser under den senaste tiden där kommunen har svarat med en politisk vinkel snarare än att 
ta ställning till de konkreta förslag som ställs i remissunderlagen.

I denna remiss håller Miljöpartiet delvis med om att det inte är helt tydligt på vilket sätt kommunen 
förväntas svara på remissen. Vi menar dock att det bör finnas kompetens inom förvaltningen att ha 
synpunkter på sakfrågan och komma med inspel på hur regionens arbete påverkar kommunen och 
vice versa.

Ulrika Sandin (MP) Björn Osberg (MP)
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Reservation

Ärende     10                    
(2021-06-08)

Reservation - ärende 10 Remiss - Strategi för främjande av psykisk 
hälsa

Dnr KS21/91

Under ärende 10 – Strategi för främjande av psykisk hälsa och välbefinnande samt förebyggande av 
psykisk ohälsa 2022-2030 yrkade Socialdemokraterna på återremiss mot bakgrund av att vi anser att 
vi menar att kommunen i detta remissvar gott kunde ha blandat in socialkontoret och skolenheterna 
för att få goda inspel och ett rejält remissvar. 

Inte minst anser vi att en satsning på träning och föreningsliv samt fler mötesplatser är ett sätt för en 
kommun att stävja den psykiska ohälsan på! 

Socialdemokraterna genom

Hanna Svensson

oppositionsråd
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Sammanträdesprotokoll
2021-06-08

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 68

Redovisning av ej färdigberedda motioner 2021 – 1:a 
redovisningen (KS21/101)

Beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att notera informationen.

Sammanfattning
Enligt kommunfullmäktiges arbetsordning § 30, ska kommunstyrelsen två gånger per år till 
kommunfullmäktige redovisa de motioner som ännu inte är färdigberedda. Detta är 2021 års 
första redovisning.

För närvarande finns det totalt 28 motioner som ännu inte behandlats i fullmäktige. Ingen av 
motionerna är äldre än ett år. Under 2021 har kommunfullmäktige remitterat 9 nya 
motioner till kommunstyrelsen. Under året har 2 motioner har färdigbehandlats i 
fullmäktige.

Beslutsunderlag
 §59 KSau Redovisning av ej färdigberedda motioner 2021 – 1:a redovisningen
 Tjänsteutlåtande - Redovisning av ej färdigberedda motioner 2021 – 1:a redovisningen
 Ej färdigbehandla motioner

Expedieras till
-

Paragrafen är justerad.
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Sammanträdesprotokoll
2021-06-08

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 69

Ordförandeförslag – Förstudie inför utredning av 
huvudmannaskap för vissa vägar (KS21/104)

Beslut
Kommunstyrelsen beslutar att ge Stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att snarast 
genomföra en förstudie där omfattning och genomförande av en utredning om enskilt och 
kommunalt huvudmannaskap i kommunen definieras och kostnadsberäknas.

Sammanfattning
Ekerö kommun växer och speciellt i de delar av kommunen där småstaden växer fram ställs 
allt större krav på allmänna platser och anläggningar. Inte minst viktigt för att samhället ska 
fungera är både det befintliga gatu- och vägnätet och det som planeras.
Kommunen har utvecklats över tid med ett väg- och gatunät som vägföreningar i hög grad 
ansvarar för. I takt med kommunens utveckling och med förändrade regler vid planläggning 
av mark har ansvaret och huvudmannaskap för gatunätet aktualiserats. Både Ekeröalliansen, 
allmänhet och vägföreningar ser ett behov av att utvärdera dagens situation.
För att bringa klarhet i hur fördelningen mellan kommunalt och enskilt huvudmannaskap bör 
vara i kommunen behöver en utredning göras och både dagsläge och framtida fördelning 
analyseras.
För att ta fram förutsättningar och lämplig omfattning för en sådan utredning föreslås att 
Stadsbyggnadsförvaltningen snarast genomför en förstudie där omfattning och 
genomförande av utredningen definieras och kostnadsberäknas. Uppdraget bör redovisas 
under hösten 2021 så att kostnader för en mer omfattande utredning och personella 
resurser för genomförande kan budgeteras och planeras för ett genomförande under 2022.

Beslutsunderlag
 §62 KSau Ordförandeförslag – Förstudie inför utredning av huvudmannaskap för vissa vägar
 Ordförandeförslag- Förstudie vägföreningar

Expedieras till
Stadsbyggnadsförvaltningen

Paragrafen är justerad.
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Sammanträdesprotokoll
2021-06-08

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 70

Ordförandeförslag - ianspråktagande av budgetmarginal 
avseende grillplatser (KS21/146)

Beslut
1. Kommunstyrelsen beslutar att resurserna för stadsbyggnadsförvaltningen förstärks 
med 80 000 kr för att anlägga och förvalta grillplatser vid Karlskärs badplats och 
vid Borgensparken.

2. Kommunstyrelsen beslutar att de förstärkta resurserna till stadsbyggnadsförvaltningen 
2021 finansieras genom att 80 000 kr omdisponeras från kommunstyrelsens budgetmarginal 
år 2021 och att kommande driftkostnader arbetas in i budgetarbetet för år 2022-2024.

_____
 
Särskilt yttrande
Desirée Björk (Ö) inkommer med ett särskilt yttrande.
 
_____

Sammanfattning
I ett ordförandeförslag till kommunstyrelsen 2021-05-04 föreslog jag satsningar på kultur
och fritid med anledning av Covid-19.
Kommunstyrelsen beslutade därför 2021-05-04 att ge förvaltningen i uppdrag att utreda
kostnader för och föreslå placering av grillplats(er) i anslutning till badplats alternativt
vandringsled.
Stadsbyggnadsförvaltningen har nu arbetat fram förslag till anläggande av grillplatser vid
Karlskärs badplats och vid Borgensparken. Även tillkommande driftkostnader som uppstår
för skötsel och tillsyn har bedömts.
Kostnader för anläggande av båda grillplatserna är kostnadsberäknade till 50 000 kr och
tillkommande driftkostnader för år 2021 beräknas till 30 000. För därefter följande år
beräknas ökade driftkostnader om 40 000 kr per år, vilket får arbetas in i kommande
budgetarbete.
Mot bakgrund av ovanstående föreslår jag att kommunstyrelsen beslutar att resurserna för
stadsbyggnadsförvaltningen förstärks med 80 000 kr för att anlägga och förvalta grillplatser
vid Karlskärs badplats och vid Borgensparken. Dessutom föreslås kommunstyrelsen besluta
att de förstärkta resurserna till stadsbyggnadsförvaltningen 2021 finansieras genom att 80
000 kr omdisponeras från kommunstyrelsens budgetmarginal år 2021 och att kommande
driftkostnader arbetas in i budgetarbetet för år 2022-2024.

Sida 44 av 49



Sammanträdesprotokoll
2021-06-08

Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Beslutsunderlag
 §63 KSau Ordförandeförslag – ianspråktagande av budgetmarginal avseende grillplatser
 Ordförandeförslag- Grillplatser

Expedieras till
Teknik- och exploateringsenheten

Paragrafen är justerad.
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Ekerö 10 juni 2021

Särskilt yttrande i kommunstyrelsen den 8 juni i Ordförandeförslag – 
ianspråktagande av budgetmarginal avseende grillplatser (KS21/146).

I slutet av förra året och under det första halvåret 2021 har det visat sig att kommunstyrelsen 
tagit flera ordförande förslagsbeslut om att utnyttja budgetmarginalen till driftkostnader, som 
exempel kan nämnas inrättande av tjänst vid stadsarkitektkontoret och nu införskaffande av 
grillplatser och dess skötsel m.fl. Barn- och utbildningsförvaltningen har också fått utökad 
ram genom ett ordförandeförslag om 3744mnkr från det generella statsbidraget.
I början på året fanns det 16 mnkr i kommunstyrelsens budgetmarginalpost och nu vid den 
ekonomiska redovisningen för mars återstår 4,3 mnkr.
Detta gör att vi ifrågasätter skarpt varför det från kommunalrådet Adam Reuterskiöld sades att 
det inte var möjligt att använda budgetmarginalen till driftkostnader ej heller statsbidraget för 
likvärdig skola, vid beslutet om Munsö skolas nedläggning och förflyttning av årskurserna 3-6 
till Sundby skola. Detta påvisar att den politiska viljan i Ekeröalliansens partier och dess 
stödpartier SD och L inte ansåg det viktigt att bevara Munsö skola som en mellanstadieskola 
från årskurs F- 6 och möjliggöra för en levande landsbygd och dess möjlighet till utveckling.
Vilket är mycket beklagligt och med förhoppning att detta avspeglar sig i valet 2022.

För Öpartiet

Desirée Björk
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Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 71

Ordförandeförslag - Uppdrag fördjupad översiktsplan Södra 
Färingsö (KS21/85)

Beslut
1. Kommunstyrelsen ger stadsbyggnadsförvaltningen i uppdrag att påbörja arbetet med 
att ta fram en fördjupning av översiktsplanen för Södra Färingsö enligt bifogad projektplan.

2. Kommunstyrelsen beslutar att finansiera framtagande av fördjupning av översiktsplan 
för Södra Färingsö genom att ianspråkta 400 000 kronor ur budgetreserven för år 2021 samt 
att avsätta 2,5 mnkr i budget under år 2022 respektive 1 mkr under år 2023 och 500 000 
kronor under år 2024 för framtagandet.

_____
 
Yrkande
Alexander Lind af Hageby (L) yrkar bifall till förslaget.
 
_____

Sammanfattning
Projektet omfattar framtagande av en fördjupning av Ekerö kommuns översiktsplan, för den
del i översiktsplanen som avser tätortsbandet på Södra Färingsö. Detta geografiska område
har ett högt exploateringstryck i dagsläget, vilket kommer att öka i och med att den
pågående byggnationen av Förbifart Stockholm färdigställs och Ekerö knyts närmare ihop
med övriga Storstockholm.
Det ökade exploateringstrycket tillsammans med kommunens befolkningsmål påkallar
behovet av en mer grundlig analys av området vad gäller avvägningar mellan allmänna och
enskilda intressen.

Beslutsunderlag
 §64 KSau Ordförandeförslag – Uppdrag fördjupad översiktsplan Södra Färingsö
 Ordförandeförslag - Fördjupning av översiktsplan Södra Färingsö
 Projektplan FÖP Södra Färingsö

Expedieras till
Planeringsenheten

Paragrafen är justerad.
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Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 72

Redovisning av delegationsbeslut
Beslut
Kommunstyrelsen noterar informationen.

Delegationsbeslut
 KS21/5-3 Delegationsbeslut kommundirektör §1/ 2021
 KS21/5-4 Delegationsbeslut ekonomichef §3/ 2021
 KS21/5-5 Delegationsbeslut - Upphävande av delegationsbeslut KS20/58-1

Paragrafen är justerad.
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Kommunstyrelsen

Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 73

Anmälningar för kännedom
Beslut
Kommunstyrelsen noterar informationen.

Anmälningar
 KS21/105-3 E-delgivning - Beslut om provtagningsplan av förorenat område på 

fastigheten Ekebyhov 3:1 Jungfrusundstippen

Paragrafen är justerad.
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